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§ 58  

Presentation av skolan 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen. 

Ärendet 

Dagens sammanträde är förlagt till Stavsborgsskolan i Älta. [personuppgifter borttagna] 

informerar om hur många elever skolan har och andra fakta om skolan som resultat och 

ekonomi. Skolan har nu 425 elever fördelade på 20 klasser. Det finns 60 anställda på sko-

lan.  

 

[personuppgifter borttagna] beskriver även skolans kvalitetsarbete inom de områden som 

har pekats ut av Skolinspektionen. 

- - - - - 
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§ 59 Dnr UBN 2014/242 

Resultatredovisning för grundskola våren 2015 samt 

fördjupning om gymnasieskolan 2013-14 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet.  

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsdirektören att genomföra ett kontrollbesök 

på Björknässkolan för att föra dialog om den jämförelsevis höga andelen obehöriga 

elever i årskurs 9. 

 

Ärendet 

Resultatredovisningen innehåller flera glädjande resultat för grundskolan. Efter flera år av 

sjunkande resultat har andelen elever som klarat kravnivån i nationellt prov i årskurs 3 ökat, 

vilket tyder på förbättrade elevresultat.  Fler än tidigare av eleverna som gick ut årskurs 9 

blev behöriga till gymnasieskolans yrkesprogram. Antalet elever som inte blev behöriga 

våren 2015 i Nacka var 50, jämfört med 70 året innan.  

Meritvärdet i årskurs 9 har ökat för både flickor och pojkar jämfört med föregående år. 

Ökningen är störst för flickor, vilket innebär att skillnaden i resultat mellan könen ökat. 

Färre pojkar än året innan fick höga betyg i nationellt prov i årskurs 6 och 9 i svenska.  

Fördjupningen om gymnasieresultaten visar att betygsskillnaderna mellan gymnasieskolor 

hänger relativt tydligt samman med elevernas grundskolebetyg. När det gäller gymnasie-

elever som är folkbokförda i Nacka är Värmdö gymnasium den skola som inte ligger i 

Nacka som flest Nacka-elever går ut från. 

Resultatredovisningen kommer att användas som underlag i kvalitetsuppföljningar med de 

olika skolhuvudmännen under hösten. Utbildningsenheten har också i uppdrag att genom-

föra resultatdialoger med rektorer med skolor med årskurs 3-6 där resultaten kommer att 

tas upp.   

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-09 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 



 
6 (39) 

 16 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 60 Dnr UBN 2014/239-630 

Observationer i VÅGA VISA våren 2015 samt 

uppföljning av observationer våren 2014 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 

Våren 2015 genomfördes observationer på fem förskolor, fyra grundskolor och en gymna-

sieskola i Nacka inom ramen för utvärderingssamarbetet VÅGA VISA. 

Överlag har skolorna fått goda omdömen av observatörerna – i genomsnitt över tre på den 

fyrgradiga skalan. För samtliga observerade skolor lyfts det goda klimat som råder och den 

respektfulla hållning som generellt präglar lärarnas förhållningssätt mot eleverna. Även 

förskolorna har överlag goda resultat och alla har hög kvalitet vad gäller normer och vär-

den.  

Uppföljningarna av dem som observerats för ett år sedan visar att förskolor och skolor 

använt rapporterna för att utveckla verksamheten och att de förbättringsområden som lyfts 

utvecklats.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-01 

Bilaga 1: Uppföljning av observationer våren 2014 

Bilaga 2: Metoden för observationer i VÅGA VISA 

Bilaga 3: Observationsrapporter med ev kommentar från förskolechef/rektor hösten våren 

2015 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 61 Dnr UBN 2014/239 

Årsrapport VÅGA VISA 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

VÅGA VISA är ett utvärderingssamarbete inom utbildningsområdet mellan fem kom-

muner i Stockholmsområdet; Ekerö, Nacka, Sollentuna, Upplands Väsby och Danderyd. 

Syftet med samarbetet är att öka måluppfyllelsen i förskola och skola. Metoderna omfattar 

idag observationer från förskola till gymnasium, gemensam kundenkät samt självvärdering 

genomförd av verksamhetens personal. Pedagoger och skolledare observerar en skola eller 

förskola i en annan kommun än den där de arbetar.  

Årsrapporten ger övergripande bild av utvärderingen, hur resultaten används och hur me-

toderna utvecklas.  Rapporten omfattar våren 2014 samt läsåret 2014/2015. Rapporten har 

skrivits gemensamt av de fem kommunernas samordnare för VÅGA VISA. 

Samordnarnas uppfattning är att arbetet med VÅGA VISA haft en positiv utveckling under 

perioden. Observationsrapportens kvalitet har förbättrats och ger förutsättningar för enhe-

tens arbete med kvalitetsarbete. Metoden har finslipats i alla led och samordnarna kan se att 

intresset för att bli observatör ökar i samband med att en förskola eller skola blir observe-

rad.  

Arbetet med översyn av kundundersökningens metod och frågebatteri har inletts. Samord-

narnas förslag är att undersökningen benämns som en kvalitetsuppföljning med elev och 

föräldraenkäter inom Våga Visa fortsättningsvis. Ett ökat fokus på elevernas synpunkter 

genom att införa enkätundersökning även för eleverna i åk 3 planeras. Samordnarnas be-

dömning är att undersökningen är ett viktigt redskap i enheternas kvalitetsarbete.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-03 

Årsrapport 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  
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§ 61 forts 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 62 Dnr UBN 2015/139-630 

Nyanlända elever i Nackas grundskolor 2015 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden beslutar att från och med 1 januari 2016 ska skollagens definition 

av nyanländ tillämpas när det gäller nyanländresursen så att barn som gått i förskole-

klass inte räknas som nyanlända när de börjar grundskola.   

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsdirektören i uppdrag att återkomma till nämnden 

med en faktaöversikt över mottagandet av nyanlända elever i skolor i Nacka utifrån 

nämndens ansvarsområden 

 

Ärendet 

En uppföljning har genomförts av nyanlända elever i årskurs 6 och 9. Elevernas resultat 

varierar – en del elever har fått mycket goda betyg i årskurs 9, medan andra, som oftast 

kommit i årskurs 8 och 9, bara fått godkänt i enstaka ämnen. Resultaten är blandade också 

för eleverna som gått ut årskurs 6.  

 

I studien kartlades insatserna för femton av de nyanlända elever på de fyra skolor som tagit 

emot flest elever. Tolv av eleverna intervjuerna intervjuades. I elevintervjuerna sa de flesta 

av eleverna att de trivs, men flera uttrycker att det var lite svårt i början. Flera elever är 

mycket ambitiösa. Undersökningen av skolornas insatser pekar på att kartläggningen av 

elevernas skolbakgrund och kunskaper när eleverna började var begränsad. Några av 

skolorna har nu utvecklat sina rutiner och modeller för hur nyanlända tas emot, men det 

förefaller fortfarande finnas ett behov av tydligare systematik för att säkra att eleverna får 

det stöd de behöver baserat på individuella behov.  

 

Utbildningsenheten menar att det är angeläget att upprepa studien våren 2016 för att få en 

säkrare bild och också för att följa upp att skolornas arbete med nyanlända elever utveck-

lats. Utbildningsenheten vill också starta ett projekt för att pröva nya sätt att stödja nyan-

lända elever.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-03 

Bilaga 1 Antal elever med nyanländresurs per skola och läsår 
Bilaga 2 Ny reglering för nyanlända elever 

Bilaga 3 Skolinspektionens granskningar samt forskning 
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§ 62 forts 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag med tillägget att 

utbildningsdirektören ska ges i uppdrag att återkomma till nämnden med en faktaöversikt 

över mottagandet av nyanlända elever i skolor i Nacka utifrån nämndens ansvarsområden. 

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns förslag.  

- - - - - 
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§ 62 Dnr UBN 2015/103-630 

Statistik över personal och barn per förskola i Nacka 

2015 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsenheten att samla in uppgifter om personal 

och barn per förskola avseende oktober 2015. 

3. Utbildningsnämnden ger utbildningsenheten i uppdrag att med hjälp av externt stöd 

komma fram till fler sätt att som är verkningsfulla för att öka andelen förskollärare.   

 

Ärendet 

Utbildningsenhetens statistik för april 2015 visar att andelen förskollärare i förskolorna i 

Nacka var 32 procent, en nedgång från 36 procent i oktober 2013.  Att förskolorna har en 

hög andel förskollärare i personalen har länge varit en prioriterad fråga för utbildnings-

nämnden, och utbildningsenheten menar att det är bekymmersamt att det inte går att se 

någon förbättring för Nackas del. Alla förskolor har dock tillgång till förskollärare, vilket är 

en förbättring, men femton förskolor har en andel som är under 20 procent. Dessa för-

skolor arbetar aktivt med att rekrytera, och flera har medarbetare som utbildar sig till för-

skollärare. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-03 

Bilaga statistik per förskola 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 63 Dnr UBN 2014/144 

Tillsyn och insyn i förskola och pedagogisk omsorg våren 

2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 

Ärendet beskriver de regelbundna tillsynsbesök som gjorts i 57 fristående förskolor under 

våren 2015 samt uppföljning av förelägganden och anmärkningar i pedagogisk omsorg från 

hösten 2014. Tillsynen består av två delar: ett besök på förskolan och ett dialogmöte med 

flera huvudmän i grupp, se bilaga 1. Förskolorna i Nacka håller generellt god kvalitet. Två 

områden som flera förskolor kan fortsätta att utveckla är dokumentationen av och arbetet 

med planen mot diskriminering och kränkande handling samt hur de dokumenterar det 

systematiska kvalitetsarbetet. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-31 

Bilaga allmänt om tillsyn och insyn 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 64 Dnr UBN 2015/147-619 

Tydligare kontroll av förskolornas säkerhetsarbete 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsenheten att kontrollera det långsiktiga 

systematiska skadeförebyggande arbetet i det regelbundna tillsyns- och insynsarbetet. 

2. Utbildningsnämnden uppdrar åt utbildningsenheten att avveckla certifiering av Trygg 

och säker förskola. 

 

Ärendet 

Certifieringen Trygg och säker har funnits i Nacka kommun sedan 2000 då Nacka kommun 

certifierades som Safe community i WHO och ålade sig att arbeta långsiktigt och systema-

tiskt med skadeförebyggande arbete. Certifieringen förnyades 2010.  

Sedan 2010 är förskolan en del av utbildningsväsendet och regleras av skollagen och läro-

planen.  I dessa styrdokument framgår det att förskolan ska erbjuda en trygg miljö för 

barnen. I Nacka genomförs regelbunden tillsyn och insyn av förskolorna vartannat år och 

om utbildningsenheten får klagomål gällande en förskolas säkerhet görs en riktad tillsyn/in-

syn. Det innebär att certifieringsarbetet inte längre fyller den funktion det gjorde tidigare.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-31 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 65 Dnr UBN 2015/138-630 

Statistik om lärare 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Skolverket publicerade i augusti statistik om lärare med lärarlegitimationer som beviljats 

fram till den 17 augusti 2015. Lägst andel lärare med legitimation och behörighet för 

undervisningsämnet är det i Nacka i förskoleklass. I grundskolan har 75 procent av lärarna 

legitimation och behörighet i minst ett undervisningsämne, vilket är något lägre än i riket, 

men något över länssiffran. Andelen legitimerade lärare är låg i de fristående skolorna, 54 

procent, medan andelen för kommunala grundskolor sammantaget är högre, 82 procent. 

Bäst tillgång på legitimerade lärare är det i svenska, SO-ämnen och biologi, och lägst i 

svenska som andraspråk, hem- och konsumentkunskap, teknik och bild. I gymnasieskolan 

är andelen lärare med legitimation 78 procent, något lägre än i riket, men högre än i länet. 

Utbildningsenheten kommer att ta upp frågan om tillgången till legitimerade lärare när 

enheten under hösten att träffar de olika skolhuvudmännen för kvalitetsuppföljning. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-07 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 66 Dnr UBN 2015/85-041 

Tertialbokslut 2 år 2015, utbildningsnämnden 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar fastställa tertialbokslut 2, januari-augusti, för år 2015. 

2. Utbildningsnämnden beslutar ändra målvärdet för grundskolans nyckeltal nummer fyra 

till 75 procent. 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

Ärendet 

Det ekonomiska resultatet prognostiseras till  ett överskott på 3 miljoner kronor. 

Befolkningsprognosen från september räknar med fler elever i de yngre åldrarna i försko-

leklass och grundskolan samt i gymnasieskolan än de antaganden som gjordes vid budgete-

ringstillfället. Antalet barn i förskola har varit färre än vad som budgeterats vilket ger ett 

överskott om på 8 miljoner kronor. Prognosen för likvärdighetsgarantins kostnader 

beräknas minska mot tidigare prognos. 

Utfallen för de olika nyckeltal som ingår i utbildningsnämnden måluppföljning och som 

hänför sig till kundundersökningen är övervägande positiva för förskolan. Flera nyckeltal 

har förbättrats över tid och de flesta ligger över nämndens målvärde. I grundskolan är bil-

den mer blandad. I gymnasieskolan har resultaten på flera av de frågor som relaterar till 

utbildningsnämndens nyckeltal försämrats sedan föregående år. Meritvärdet i årskurs nio 

har ökat för både flickor och pojkar jämfört med föregående år, men ökningen är störst för 

flickor, vilket innebär att skillnaden i resultat mellan könen ökat. Nationella proven i års-

kurs tre har förbättrats och andel elever som blev behöriga till gymnasieskolan har ökat. 

Däremot har andel pojkar som nådde minst betyget C i nationella proven i svenska för-

sämrats. 

Utöver redovisningen av verksamhetsresultat utifrån nyckeltalen kan konstateras att Nacka 

placerar sig på åttonde plats i Sveriges kommuners och landstings redovisning av hur väl 

kommunernas skolor lyckas med sitt kunskapsuppdrag utifrån ett sammanvägt mått. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-05 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  
  



 
16 (39) 

 16 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 66 forts 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 67 Dnr UBN 2015/140-040 

Motion angående utökad fritidstid för barn i 

förskoleklass med föräldraledig förälder 
Motion den 27 april 2015 av Maria Lähetkangas och Espen Bjordal (S) 

 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om utökad vistelsetid på fritidshemmet för barn i 
förskoleklass vars förälder är föräldraledig. Förslaget föranleder ingen åtgärd då utbild-
ningsnämnden bedömer att behovet av utökad tid på fritidshemmet för denna grupp är 
marginell och att de barn som bedöms ha det behovet erhåller utökad tid.  Motionen är 
med detta färdigbehandlad. 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 
 

Ärendet 

Utbildningsnämnden har av kommunstyrelsens arbetsutskott fått i uppdrag att yttra sig 

över en motion angående utökad tid på fritidshemmet för barn i förskoleklass vars förälder 

är föräldraledig och att redovisa kostnaden för att ge dessa barn utökad vistelsetid.  

Utbildningsnämnden föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen om utökad vistelsetid 

på fritidshemmet för barn i förskoleklass vars förälder är föräldraledig. 

Utbildningsnämnden bedömer att behovet av utökad tid på fritidshemmet för denna grupp 

är marginell och de barn som bedöms ha det behov av ytterligare tid erhåller det redan 

idag.    

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-06 

Motion, Utökad fritidstid för barn i förskoleklass med föräldraledig förälder. 

Sammanträdesprotokoll, Kommunstyrelsens arbetsutskott § 85, 2015 

 

Yrkanden 

Espen Bjordal (S) och Magnus Söderström (MP) yrkar bifall till motionen.  

 

Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 67 forts 

Beslutsgång 

Ordförande Tobias Nässén (M) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutat i enlighet med sitt förslag att bifalla utbildningsenhetens förslag till beslut.  

 

Votering begärs och genomförs. Den som röstar för utbildningsenhetens förslag röstar ja. 

Den som röstar för motionen röstar nej.  

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C) och Gertrud Lindgren (FP) ja. 

Espen Bjordal (S), Ewa Jäderberg (S), Magnus Söderström (MP) och Johan Kjellman (NL) 

röstar nej.  

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 4 nej-röster beslutat att anta 

utbildningsenhetens förslag till beslut.  

 

Reservation 

Espen Bjordal reserverar sig mot beslutet. 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 Dnr UBN 2015/140-040 

Mål och budget 2016-2018 för utbildningsnämnden 
 

Beslut 

1. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att tillföra utbildningsnämnden 

0,8 mnkr för utökning av tjänst inom utbildningsenheten. 

2. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att tillföra utbildningsnämnden 

totalt 6,2 mnkr jämfört med ramförslaget.  

3. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att inom ramen för tidigare 

beslutat samverkansavtal anta föreslagen prislista för gymnasieskolan från 

Kommunförbundet i Stockholms län, enligt bilaga 2. 

4. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att fastställa checkar enligt 

bilaga 1. 

5. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att fastställa strategiska mål för 

år 2016 enligt bilaga 1. 

6. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att fastställa budgetram för år 

2016 till 2 569,6 mnkr, för år 2017 till 2 656,2 mnkr och för år 2018 till 2 753,9 mnkr. 

7. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att fastställa avgifter för 

förskola, pedagogisk omsorg och fritidshem enligt Skolverkets beslut om maxtaket för 

förskola, annan pedagogisk omsorg och fritidshem.  

8. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att fastställa avgifter utifrån 

vistelsetid för förskola, annan pedagogisk omsorg och fritidshem.   

9. Utbildningsnämnden beslutar föreslå kommunstyrelsen att avgift för öppen 

fritidsverksamhet fastställs av respektive skola. 

10. Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att utveckla 

fjärrundervisning för nyanlända på deras eget modersmål. 

11. Utbildningsnämnden beslutar ge utbildningsdirektören i uppdrag att utveckla en 

pilotstudie om ämnescheck. 

 

Ärendet 

Utbildningsnämnden ska yttra sig över kommunstyrelsen förslag till ekonomiska ramar 

samt att ge förslag på checknivåer och avgifter. Nämndens yttrande ligger till grund för 

kommunens samlade mål- och budgetdokument som ska beslutas av kommunfullmäktige i 

november. 

 

Utöver kommunstyrelsens ramförslag föreslår utbildningsnämnden att ytterligare 6,2 mnkr 

tillförs nämnden. Anledningen är något fler barn men framför allt har efterfrågan 

förändrats och genomsnittspriset för barn i förskola har ökat. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 forts 

 

I ärendet har en punkt under ”väsentliga områden fallit bort. Den text som fallit bort är 

denna: 

 

Elevers möjlighet till reellt inflytande över sin skolgång. 

 

Verksamhetsresultat och utbildningsnämndens inriktning på arbetet för perioden 2016-

2018 redovisas i bilaga i ärendet.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-20 

Bilaga 1 Mål och budget 2016-2018 för utbildningsnämnden  

Bilaga 2 Uppräkning av programpriser samt förslag till prislista gymnasieskolan 2016 

(Kommunförbundet i Stockholms län) 

Bilaga 3 Förslag till svar på motion gällande: Utökad fritidstid för barn i förskoleklass med 

föräldraledig förälder  

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

Espen Bjordal för Socialdemokraterna och Magnus Söderström för Miljöpartiet meddelar 

för respektive parti att de inte deltar i beslutet.  

 

Protokollsanteckning 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Vi i Miljöpartiet deltar inte i beslutet utan hänvisar till vårt kommande budgetförslag. Vi 

noterar dock med glädje att den politiska majoriteten fortfarande har valt att i sitt förslag ha 

kvar elevers rätt till reellt inflytande som ett väsentlighetsområde, något som vi yrkade på 

förra året. 

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 Dnr UBN 2015/32 

Svar på politikerinitiativ om öppet nämndmöte 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att återkomma till 

nämnden med ett förslag på en tidpunkt då ett nämndsammanträde kan föregås av en 

frågestund, samt hur information om detta bäst planeras. Efter utvärdering fattas beslut om 

detta kan vara en årlig återkommande frågestund. 

Ärendet 

Nackalistans representanter i utbildningsnämnden har lämnat in ett politikerinitiativ som 

innehåller förslag om att nämnden ska införa öppna nämnden snarast och i andra hand 

annonsera om ett öppet nämndmöte snarast. 

Utbildningsenhetens studier av erfarenheter från andra nämnder i Nacka och andra 

kommuner visar att allmänhetens intresse för att besöka öppna nämndmöten är lågt. 

Flertalet av besökarna till utbildningsnämndens öppna möten har varit lärare, rektorer och 

andra kategorier av kommunanställda. Antalet föräldrar har varit mycket lågt. Även fast 

omfattande informationsinsatser har gjort.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-26 

Initiativet 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) lägger fram följande förslag till beslut: Utbildningsnämn-

den beslutar att ge utbildningsdirektören i uppdrag att återkomma till nämnden med ett 

förslag på en tidpunkt då ett nämndsammanträde kan föregås av en frågestund, samt hur 

information om detta bäst planeras. Efter utvärdering fattas beslut om detta kan vara en 

årlig återkommande frågestund. 

I det förslaget instämmer Lena Linnerborg (M) och Magnus Söderström (MP). 

 

Johan Kjellman föreslår att nämnden ska införa öppna nämnden snarast och i andra hand 

annonsera om ett öppet nämndmöte snarast. 

Espen Bjordal (S) föreslår att nämnden ska hålla en frågestund och ett öppet sammanträde 

årligen. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 forts 

Beslutsgång 

Ordförande Tobias Nässén (M) ställer förslagen mot varandra och finner att nämnden 

beslutat i enlighet med sitt förslag.  

 

Votering begärs och genomförs. Ordföranden ställer de tre förslagen vart och ett mot 

avslag till respektive förslag. 

 

Den som röstar för att avslå Johan Kjellmans förslag röstar ja. Den som röstar för att 

bifalla Kjellmans förslag röstar nej.   

 

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C) och Gertrud Lindgren (FP), Espen Bjordal (S), 

Ewa Jäderberg (S) och Magnus Söderström (MP) röstar ja. 

Johan Kjellman (NL) röstar nej.  

Utbildningsnämnden har därmed med 9 ja-röster mot en nej-röst beslutat att avslå 

Kjellmans förslag.  

 

Den som röstar för att bifalla Tobias Nässén förslag röstar ja. Den som röstar för att avslå 

Tobias Nässén förslag röstar nej.   

 

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C), Gertrud Lindgren (FP) och Magnus 

Söderström (MP) röstar ja. 

Espen Bjordal (S), Ewa Jäderberg (S) och, Johan Kjellman (NL) röstar nej.  

Utbildningsnämnden har därmed med 7 ja-röster mot 3 nej-röster beslutat att anta Tobias 

Nässéns förslag.  

 

Den som röstar för att avslå Espen Bjordals förslag röstar ja. Den som röstar för att bifalla 

Espen Bjordals förslag röstar nej.   

 

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C) och Gertrud Lindgren (FP) ja. 

Espen Bjordal (S), Ewa Jäderberg (S) och Magnus Söderström (MP), Johan Kjellman (NL) 

röstar nej.  

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 4 nej-röster beslutat att avslå Espen 

Bjordals förslag. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 68 forts 

Protokollsanteckningar 

Espen Bjordal antecknar för socialdemokraterna: 

 

Socialdemokraterna är i grunden positiva till öppna nämndsmöten. Som ett steg på vägen 

för att nå full öppenhet förslår socialdemokraterna, att utbildningsnämnden i enlighet med 

nackalistans andra att sats ordnar ett öppet möte om året samt att ett annat möte föregås av 

en frågestund. 

Ett demokratiskt trovärdigt samhälle måste bejaka mångfald där varje medborgare ges 

större möjlighet till deltagande, inflytande och delaktighet så att människor lokalt kan forma 

sin vardag tillsammans. 

En nämnds sammanträden skall dock alltid hållas inom stängda dörrar i ärenden som avser 

myndighetsutövning, eller i vilka det förekommer uppgifter som hos nämnden omfattas av 

sekretess enligt sekretesslagen och att man i övrigt följer kommunallagen. 

 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

Vi i Miljöpartiet värderar öppenhet och transparens högt samtidigt måste ständigt avväg-

ningar göras då nämndmöten bör vara en arena fri från otillbörlig påverkan och parti-

prestige. I en miljö där "Instant campaigning" är normen behövs arenor där tid till efter-

tanke och diskussion finns samtidigt som kompromisser lättare kan nås. Möjligheten till 

öppenhet finns ändå genom protokoll och enskilda ledamöters möjlighet att direkt ta 

kontakt med de som är intresserade och berätta om nämndens arbete. Vi anser att social-

demokraternas yrkanden att pröva ett öppet nämndsammanträde var en bra förslag på 

kompromiss då det hade gått att utvärdera.  

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 69 Dnr UBN 2015/91-630 

Antagning till gymnasieskolan år 2015 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar informationen till protokollet. 

 

Ärendet 

Till läsåret 2015/16 sökte 1 222 Nackaungdomar gymnasieutbildning genom Gymnasie-

antagningen i Stockholms län. Knappt hälften av eleverna valde en skola i Nacka. Av de 

sökande är 1 163 antagna till utbildning och av dessa fick 68 procent sitt förstahandsval 

tillgodosett. De ungdomar som inte är antagna till gymnasiet har övergått till ungdoms-

uppföljningens ansvar.  

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-03 

Antagningsstatisk från slutantagningen 2015 för Nackas gymnasieskolor med 

antagningsgränser, medianvärden, antal reserver och antal lediga platser 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 Dnr UBN 2015/120-612 

Remiss av promemorian Förslag om utbildningsgaranti i 

gymnasieskolan (U2015/03607/GV) 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden föreslår kommunstyrelsen att anta bifogat förslag till yttrande med vid 

sammanträdet beslutade ändringar och tillägg. 

 

Ärendet 

En arbetsgrupp inom Utbildningsdepartementet har haft i uppdrag att utarbeta förslag till 

vissa ändringar i skollagen. Den promemoria som nu remitterats utgör del tre av uppdraget 

och innehåller förslag som syftar till en förstärkt rätt för elever i gymnasie- och gymnasie-

särskolor med enskild huvudman att fullfölja utbildningen. Vissa ändringar i skollagen och 

gymnasieförordningen föreslås därför.  

Remisspromemorian innehåller förslag till ändringar i skollagen, samt vissa följdändringar i 

gymnasieförordningen, som innebär att:  

- Om en enskild huvudman inte kan säkerställa elevernas rätt att fullfölja utbildningen i 

gymnasieskolan och gymnasiesärskolan, t ex på grund av att huvudmannens godkän-

nande dragits tillbaka eller att huvudmannen försätts i konkurs, övergår detta ansvar till 

elevens hemkommun (”förstärkt utbildningsgaranti”).  Hemkommunen ska sträva efter 

att nå lösningar i samverkan med andra kommuner och enskilda huvudmän. 

- Enskilda huvudmän ska inte längre kunna erbjuda elever att fullfölja utbildningen vid 

en skolenhet som inte ligger inom rimligt avstånd från hem- eller lägeskommunen. I 

dessa fall övergår ansvaret för eleven till elevens hemkommun.   

- Hemkommunens skyldighet att säkerställa elevers rätt att fullfölja sin utbildning i fall då 

en enskild huvudman inte längre har möjlighet att göra detta föreslås finansieras genom 

att grundbeloppet som fristående gymnasieskolor och gymnasiesärskolor erhåller min-

skas med 0,3% (yrkesutbildningar och gymnasiesesärskola) respektive med 0,15% 

(högskoleförberedande utbildningar). 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-01 

Förslag till yttrande 

Promemorian 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) föreslår att nämnden ska anta utbildningsenhetens förslag 

med följande ändringar och tillägg: (tilläggen rödmarkerade) 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 forts 

 

1.Nacka kommun avstyrker förslaget till en förstärkt utbildningsgaranti när enskilda huvudmän för 

gymnasieskolan upphör med sin verksamhet enligt den modell som beskrivs i 

remisspromemorian (avsnitt 2.3 i remisspromemorian).  

2.Nacka kommun avstyrker förslaget att minska grundavdraget för elever i fristående gymnasieskolor 

och gymnasiesärskolor (avsnitt 2.6 i remisspromemorian).  

3.Om en förstärkt utbildningsgaranti införs anser Nacka kommun att finansiering istället bör ske genom 

att statliga medel avsätts i en gemensam pott som kommuner kan ansöka om i det fall det uppstår ett 

sådant behov. 

 

Magnus Söderström föreslår för Miljöpartiet att följande ändringar införs i utbildningsen-

hetens förslag: 

 

Punkt 1 ändringsförslag: Nacka kommun tillstyrker förslaget till förstärkt utbildningsgaranti 

när enskilda huvudmän för gymnasieskolan upphör med sin verksamhet (avsnitt 2.3 i 

remisspromemorian).  

 

Punkt 2 ändringsförslag: Nacka kommun tillstyrker förslaget om att minska grundavdraget 

för elever i fristående gymnasieskolor och gymnasiesärskolor under förutsättning att det 

minskade grundavdraget används till att finansiera en statligt förvaltad fond dit kommuner 

kan ansöka om ersättning för kostnader i samband med den förstärkta utbildningsgarantin.  

 

Söderström yrkar även bifall till punkterna 3 – 5 i Tobias Nässéns förslag. Espen Bjordal 

(S) instämmer detta yrkande. 

Beslutsgång 

Ordförande Tobias Nässén (M) behandlar först punkterna 3 – 5 i sitt förslag och finner att 

nämnden antagit förslagen.  

Ordföranden ställer därefter punkterna 1 och 2 i sitt förslag mot Söderströms förslag och 

finner att nämnden bifallit sina förslag.  

Votering begärs och genomförs. Ordföranden ställer sitt förslag punkt 1 mot Söderströms 

förslag punkt 1 och sedan sitt förslag punkt 2 mot Söderströms förslag punkt 2. 

Den som röstar för att bifalla punkt 1 i Tobias Nässéns förslag röstar ja. Den som röstar 

för att bifalla punkt 1 Söderströms förslag röstar nej. 

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C) och Gertrud Lindgren (FP) ja. 
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Utdragsbestyrkande 

 

§ 70 forts 

 

Espen Bjordal (S), Ewa Jäderberg (S) och Magnus Söderström (MP), röstar nej.  

Johan Kjellman (NL) avstår från att rösta. 

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 3 nej-röster beslutat att anta punkt 1 

i Tobias Nässéns förslag. 

 

Den som röstar för att bifalla punkt 2 i Tobias Nässén förslag röstar ja. Den som röstar för 

att bifalla punkt 2 Söderströms förslag röstar nej. 

Vid voteringen röstar Tobias Nässén (M), Lena Linnerborg (FP), Anna Kjellin Flory (M), 

Christina Rinman (M), Håkan Ekegren (C) och Gertrud Lindgren (FP) ja. 

 

Espen Bjordal (S), Ewa Jäderberg (S) och Magnus Söderström (MP), röstar nej.  

Johan Kjellman (NL) avstår från att rösta. 

Utbildningsnämnden har därmed med 6 ja-röster mot 3 nej-röster beslutat att anta punkt 2 

i Tobias Nässéns förslag. 

 

Utbildningsnämnden har därmed med beslutat att anta alla delar i Tobias Nässéns förslag 

till ändringar i förslaget till remissyttrande.  

 

Protokollsanteckningar 

Tobias Nässén för Moderaterna, Lena Linnerborg för Folkpartiet, Håkan Ekengren för 

Centerpartiet och Jack Sjölund för Kristdemokraterna antecknar följande: 

Regeringen har remitterat ett förslag om utbildningsgaranti i gymnasieskolan, och utbild-

ningsnämnden har beslutat om ett förslag på yttrande som har lämnats till kommunsty-

relsen. Den justering av förslag till beslut som gjordes på sammanträdet den 16 september 

har till syfte att understryka att vi är för en bra, trygg och säker grund för elever att fullfölja 

sin gymnasieutbildning när en enskild huvudman av någon anledning upphör med sin verk-

samhet, men att detta inte uppfylls i den modell som föreslås.  

Om staten i sin styrning av skolväsendet önskar införa en så kallad utbildningsgaranti är en 

möjlighet att avsätta medel som kommuner kan söka ur om det uppstår ett behov som inte 

löses på annat sätt genom samverkan mellan den kommunala huvudmannen och andra 

fristående huvudmän. 

Vår uppfattning är att den modell som regeringen föreslår går emot viktiga principer i 

nuvarande lagstiftning och förarbeten, och tvärtemot det uttalade syftet riskerar att 

sammantaget försämra förutsättningarna för en trygg, säker och högkvalitativ utbildning. 
Detta är bakgrunden till att vi stödjer tjänsteskrivelsens förslag om att avstyrka den 

föreslagna modellen. 
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§ 70 forts 

 

Allianspartierna i Nacka kommun är alltså positiva till att alla ungdomar som påbörjar en 

utbildning på nationellt program på gymnasieskolan eller gymnasiesärskolan så långt det är 

möjligt garanteras att få avsluta sin utbildning, men Nacka kommun avstyrker förslaget till 

modell som beskrivs i remisspromemorian (avsnitt 2.3 i remisspromemorian). 

Som bakgrund till det aktuella förslaget om utbildningsgaranti hänvisas ibland till den 

konkurs som JB Education genomgick för några år sedan. Det är dock inte redovisat att 

den modell som föreslås skulle avhjälpa de utmaningar som uppstod i konkursen. Med de 

nackdelar som finns i den föreslagna modellen är som sagt risken tvärtom att möjligheterna 

till en trygg och högkvalitativ utbildning minskar. 

Om medel ska hållas inne från fristående huvudmän minskar deras intäkter och det blir inte 

en likvärdig behandling mellan kommunala och fristående huvudmän. Denna princip är 

viktig och värd att försvara. Det är inte heller klarlagt hur kommuner ska hantera den 

summa som varje år ska dras av från fristående huvudmän.  

Vid en eventuell nedläggning av ett större gymnasieprogram kan de avsatta medlen dess-

utom vara långt ifrån tillräckliga, och den fristående huvudmannen kan också ha elever från 

flera olika kommuner. 

Ytterst har hemkommunen redan idag ett ansvar för att elevernas rätt till grund- och gym-

nasieutbildning tillgodoses och sammantaget är det inte styrkt att den föreslagna modellen 

är lämplig eller att den inte har en negativ inverkan. Nacka kommun bör välkomna alla ak-

törer som bedriver utbildning av god kvalitet, och då denna mångfald nu är satt under press 

från den nuvarande regeringen är det viktigt att stå upp för lagar och regler som inte 

missgynnar en mångfald av alternativ.  

 

Magnus Söderström antecknar för Miljöpartiet: 

När höstterminen 2013 skulle starta möttes tusentals elever som gick på John Bauers skolor 

av beskedet att deras skolor inte längre existerade eller hade bytt ägare. Få undgick denna 

nyhet men vad händer med elever som går på fristående skolor om deras skola drivs av en 

huvudman som går i konkurs eller som förlorar sitt tillstånd? De elever som går i grund-

skolan har ett ganska gott rättsligt skydd, deras hemkommuner blir ansvariga för att se till 

att de får den undervisning de har rätt till. Situationen för gymnasieelever är dock annor-

lunda, för gymnasieelever har inte rättsskyddet varit lika starkt och med bakgrund av detta 

håller regeringen nu på att utreda ett förslag om en förstärkt utbildningsgaranti för gymna-

sielever som går på nationella program på gymnasieskolor i fristående regi. Detta betyder i 

praktiken att gymnasieelevernas hemkommuner får ett större ansvar att säkerställa att gym-

nasieelever som blivit av med sin utbildningsplats på grund av att en enskild huvudman gått 

i konkurs eller blivit av med sitt tillstånd får den utbildning de har rätt till. 
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Eftersom kommunerna får ett större ansvar så föreslås också en finansieringsmodell som 

liknar ett försäkringssystem: kommunen drar av några 100-kronor i elevpengen som betalas 

ut till fristående skolor per elev och år som en premie ifall kommunen behöver täcka upp 

för den fristående skolans konkurs eller liknande. Förslaget innebär ett avdrag på 0,15 % 

för elever på teoretiska program och 0,3 % för elever på yrkesprogram. Vi i Miljöpartiet 

välkomnar detta förslag till förändring då vi anser att gymnasieelevers har rätt till sin egen 

skolgång även om skolan de väljer går i konkurs eller blir av med sitt tillstånd. Alliansen i 

Nacka röstade dock nej till att yttra sig positivt till centrala delar av förslaget då de ansåg att 

det inte fanns ett behov; att det skulle påverka eleverna negativt samt att konkurrensneu-

traliteten sätts på spel. Finns behovet? Exemplet med John Bauer visar att det kan gå väl-

digt fort för ett bolag att gå i konkurs och även små fristående skolor kan snabbt få pro-

blem med indragna tillstånd eller försättas i konkurs. Är det negativt för Nackas gymna-

sieelever? Vi tror att några 100-lappar per elev och år inte påverkar deras vardag nämnvärt, 

de som dock kommer tillbaka efter ett sommarlov till en nedlagd skola påverkas dock rejält. 

Är det ett exempel på icke neutral konkurrens? Med tanke på att kommunala skolor ofta 

sitter fast i gamla lokaler och ska ha beredskap för fler elever enligt förslaget anser inte vi 

att det är det. Vi tycker som majoriteten att ersättningssystemet ska administreras på en 

nationell nivå men i övrigt handlar det om prioriteringar: vi i Miljöpartiet i Nacka väljer att 

prioritera enskilda elevers rättighet till den utbildning de har valt högre än de 100-lappar per 

elev som de fristående skolorna hade fått annars. Det gör uppenbarligen inte Alliansen. 

- - - - - 
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§ 71 Dnr UBN 2015/141- 

Yttrande över detaljplan för området kring Dalvägen-

Gustavsviksvägen i sydöstra Boo 

Beslut 

Utbildningsnämnden beslutar att anta utbildningsenhetens förslaget till yttrande över 

detaljplan för området kring Dalvägen-Gustavsviksvägen, i sydöstra.  

 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

 

Ärendet 

Utbildningsnämnden har av planenheten inbjudits till att lämna remissvar på förslag till 

detaljplan för området kring Dalvägen-Gustavsviksvägen i sydöstra Boo. Utbildnings-

nämnden lämnar synpunkter på förslaget i de delar som berör nämndens ansvarsområde. 

Detaljplanen syftar till att bygga ut kommunalt vatten och avlopp till området, rusta 

vägsystemet samt att omvandla fritidshus till permanentboende och tillåta förtätning av 

bostäder. Syftet är även att finna en plats för en förskola i området. I området beräknas 

cirka 200 nya bostäder. 

Att en förskola planläggs i området är nödvändigt eftersom efterfrågan på förskoleplatser 

kommer att öka i området. Dessutom finns idag ingen förskola i närområdet. 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-28 

Förslag till yttrande 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
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§ 72 Dnr UBN 2011/116 

Utbildningsnämndens sammanträdesdagar 2016 
 

Beslut 

Utbildningsnämnden sammanträder på följande dagar och tider under 2016: 

 

11 februari 15 juni  

17 mars 15 september 

13 april  9 november  

18 maj  7 december  

  

Sammanträdena börjar kl. 18.00.  

Ärendet 

Av 2 § i ”Reglemente med gemensamma bestämmelser för nämnder i Nacka kommun” 

följer att varje nämnd, inför varje kalenderår, ska besluta om en sammanträdesplan senast 

under september månad året före. 

Ovanstående datum är inte förlagda till samma datum som Kommunfullmäktiges samman-

trädesdagar eller gruppmöten. Förslaget till sammanträdesdagar är så långt det är möjligt 

anpassat till hanteringen av budget och bokslut.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-08-10 

 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

 

- - - - - 
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§ 73 Dnr UBN 2015/145-620 

Återrapportering av uppdrag att kartlägga skolors 

drogförebyggande arbete  

Beslut 

Utbildningsnämnden ger Nacka kommuns drogsamordnare i uppdrag att även under 2016 

göra en undersökning av om skolorna i Nacka, från årskurs 7 och uppåt, har en drogpolicy 

och att de arbetar drogförebyggande.  

Ärendet 

Enligt Nacka kommuns ANDT-strategi för 2013-2015 framgår att Utbildningsnämnden 

bland annat ansvarar för den del som avser att stödja och stimulera skolorna att arbeta med 

ANDT-frågan. Utbildningsenheten har därför gett kommunens drogförebyggare i uppdrag 

att kartlägga det drogförebyggande arbetet i Nackas skolor, från och med årskurs 7 och 

uppåt, vilket har resulterat i föreliggande rapport. Denna sammanfattas här kort utifrån 

resultatet av uppdragets två delar. 

Frågor ställdes till skolorna i en enkät, som 10 av 14 tillfrågade grundskolor samt 6 av 8 

gymnasieskolor besvarade. Nio av de grundskolor som besvarade enkäten uppgav att de 

har en drogpolicy. I totalt fem av 14 grundskolor är det alltså oklart huruvida de har en 

drogpolicy eller inte. Samtliga gymnasieskolor som besvarat enkäten uppgav att de har en 

drogpolicy. I totalt två av åtta gymnasieskolor är det således oklart huruvida de har en 

drogpolicy eller inte.  

Av enkätsvaren framgår att skolorna arbetar drogförebyggande på många olika sätt. 

Av Nacka kommuns ANDT-strategi för 2013-2015 framgår att Utbildningsnämnden bland 

annat ansvarar för den del som avser att stödja och stimulera skolorna att arbeta med 

ANDT-frågan. I årets rapport fanns ett visst bortfall av skolor, eftersom inte alla besvarade 

enkäten. Det kan därför finnas skäl att kommunens drogsförebyggare även nästa år får i 

uppdrag att göra en undersökning av om skolorna har en drogpolicy och att de arbetar 

drogförebyggande.  

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-04 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

- - - - - 
  



 
33 (39) 

 16 september 2015 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Utbildningsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 74 

Aktuell information 
 

Lotta Valentin informerar om att nämnden kommer att bjudas in till en utbildning om 

styrning och ledning som äger rum 5 oktober kl 14 i stadshuset. 

 

Utbildningsenheten kommer att åka på en studieresa till England 21 – 23 september. 

- - - - - 
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§ 75 

Inkomna skrivelser 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av skrivelserna. 

Inkomna skrivelser 

Ansökan Samhällsguiden, en snabb väg in i samhället och försörjning 

Ansökan om stämning – obetalda förskoleavgifter 

Politikerinitiativ från Socialdemokraterna 

- - - - - 

 

§ 76 

Delegationsbeslut 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av besluten. 

Delegationsbeslut  

Sammanställning av beslut om dispens till förskoleplacering, dispens till 

fritidshemsplacering mm januari tom april 2015 

Sammanställning av beslut om taxiresor, skolskjuts, mottagande i särskola mm 2014-07-01 

– 2014-12-31 

Sammanställning av beslut om taxiresor, skolskjuts, mottagande i särskola mm 2015-01-01 

– 2015-06-30 

Sammanställning av beslut om dispens till förskoleplacering, dispens till 

fritidshemsplacering mm januari tom augusti 2015 

- - - - -  

 

 

§ 77 

Beslut 

Utbildningsnämnden noterar till protokollet att den tagit del av protokollsutdraget. 

Protokollsutdrag 

Protokollsutdrag NTN § 190 Behovsprognos förskole- och skolplatser 

- - - - -  
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§ 78 

Övrigt  
 

Espen Bjordal har för Socialdemokraterna lämnat in ett politikerinitiativ angående 

kartläggning av lärarnas psykosociala arbetssituation på Nackas skolor, förskolor och 

fritidshem mm. Utbildningsnämnden beslutar att överlämna initiativet till utbildnings-

enheten för beredning.  

- - - - - 
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§ 79 Dnr UBN 2015/148-639 

Föreläggande med vite för pedagogisk omsorg 

Beslut 

Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 27 §§ skollagen (2010:800) huvud-

mannen [personuppgifter borttagna] pedagogisk omsorg vid vite om 20 000 kr att senast 

den 1 oktober 2015 att ha avhjälpt påtalade brister genom att vidta nedanstående åtgärder: 

1. Uppvisa ett dokument som beskriver hur verksamheten arbetar utifrån de allmänna 

råden för pedagogisk omsorg. 

2. Uppvisa en aktuell skriftlig likabehandlingsplan som innehåller alla delar lagen 

föreskriver. 

3. Uppvisa ett dokument som beskriver verksamhetens systematiska kvalitetsarbete. 

4. Uppvisa ett dokument som beskriver verksamhetens systematiska säkerhetsarbete. 

Om bristerna inte är avhjälpta senast 1 oktober 2015 skall beslut om vite träda i kraft och 

bristerna vara åtgärdade senast den 8 oktober 2015. 

Om vitet inte betalas och bristerna inte är åtgärdade den 8 oktober 2015 kommer utbild-

ningsnämnden att avauktorisera huvudmannen den 31 december 2015. 

 

Ärendet 

Ärendet beskriver att huvudmannen under hösten 2014 gavs ett föreläggande om att 

åtgärda flera brister i verksamheten. Vid uppföljningsbesök i verksamheten i juni 2015 

framkom att fyra brister kvarstod. Huvudmannen gavs ett beslut om föreläggande att vidta 

åtgärder för att bristerna ska vara avhjälpta senast 29 juli 2015. Vid uppföljningen 29 juli 

2015 framkom att huvudmannen inte vidtagit några åtgärder för att avhjälpa bristerna vilket 

utbildningsenheten bedömer som en allvarlig brist. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-10 

Överklagan 

Beslut om anmärkning 2014-10-24 

Inskickade dokument om åtgärder 

Beslut om föreläggande 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  
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§ 79 forts 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

Bilaga 

Besvärshänvisning 

- - - - - 
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§ 80 Dnr UBN 2015/148-639 

Föreläggande med vite för pedagogisk omsorg 

Beslut 

Utbildningsnämnden förelägger med stöd av 26 kap. 27 §§ skollagen (2010:800) huvud-

mannen [personuppgifter borttagna] pedagogisk omsorg vid vite om 20 000 kr att senast 

den 1 oktober 2015 att ha avhjälpt påtalade brister genom att vidta nedanstående åtgärder: 

1. Uppvisa ett dokument som beskriver hur verksamheten arbetar utifrån de allmänna 

råden för pedagogisk omsorg. 

2. Uppvisa en aktuell skriftlig likabehandlingsplan som innehåller alla delar lagen 

föreskriver. 

3. Uppvisa ett dokument som beskriver verksamhetens systematiska kvalitetsarbete. 

4. Uppvisa ett dokument som beskriver verksamhetens systematiska säkerhetsarbete. 

Om bristerna inte är avhjälpta senast 1 oktober 2015 skall beslut om vite träda i kraft och 

bristerna vara åtgärdade senast den 8 oktober 2015. 

Om vitet inte betalas och bristerna inte är åtgärdade den 8 oktober 2015 kommer utbild-

ningsnämnden att avauktorisera huvudmannen den 31 december 2015. 

 

Ärendet 

Ärendet beskriver att huvudmannen under hösten 2014 gavs ett föreläggande om att 

åtgärda flera brister i verksamheten. Vid uppföljningsbesök i verksamheten i januari 2015 

framkom att fyra brister kvarstod. Vid ett nytt tillsynsbesök i juni 2015 framkom att 

huvudmannen inte vidtagit några åtgärder för att avhjälpa bristerna som tidigare påtalats 

vilket utbildningsenheten. Huvudmannen gavs ett beslut om föreläggande att vidta åtgärder 

för att bristerna ska vara avhjälpta senast 29 juli 2015. Vid uppföljningen 29 juli 2015 

framkom att huvudmannen inte vidtagit några åtgärder för att avhjälpa bristerna vilket 

utbildningsenheten bedömer som en allvarlig brist. 

 

Handlingar i ärendet 

Utbildningsenhetens tjänsteskrivelse 2015-09-10 

Överklagan 

Beslut om anmärkning 2014-10-24 

Inskickade dokument om åtgärder 

Beslut om föreläggande 
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§ 80 forts 

Yrkanden 

Ordförande Tobias Nässén (M) yrkar bifall till utbildningsenhetens förslag.  

 

Beslutsgång 

Utbildningsnämnden beslutar i enlighet med Tobias Nässéns yrkande.  

 

Bilaga 

Besvärshänvisning 

- - - - - 
 

 

 


